

CREMONA: A NEW CIRCUIT FOR A DECISIVE EVENT

8 Jun 2022



A new circuit to the FIA Karting events calendar will host the conclusion of the FIA Karting European Championship - KZ & KZ2, as well as the second of the three events of the FIA Karting Academy Trophy from 16th to 19th June 2022. The Cremona Karting track in Italy will see the first two titles of the season being awarded. Emilien Denner (FRA) dominates KZ, Tom Leuillet (FRA) leads the KZ2 and Arthur Dorison (FRA) is the leader of the FIA Karting Academy Trophy arriving in Cremona.

Located 40km north of Parma and 125km west of Milan, the Cremona Circuit complex includes a car circuit and a karting circuit 1210m long with a width of between 8 and 10m, created in 2015 and completely redeveloped in 2019. Its compact layout has no less than 16 corners and ensures a very fast pace to the races. Cremona is located in the heart of the Italian karting nerve centre: the main manufacturers and teams are based nearby.

The FIA Karting European Championship - KZ & KZ2 consists of two events and all results are counted towards the titles, with no room for error. Close battles are expected in Cremona, but strategy will also play a big role in the outcome of these two Championships. The FIA Karting Academy Trophy will be held over one more event in France at Le Mans at the same time as the FIA Karting World Championship - KZ in early September, but the points scored in Italy will be decisive. The field looks strong with many wild cards and 56 nations represented. Italy will be in the lead in terms of representatives with almost a quarter of the total field. LeCont will be the exclusive tyre supplier for the three categories of this event.

KZ: EMILIE DENNER IN GOOD POSITION

Frenchman Emilien Denner showed an exceptional level of performance in Belgium and scored many points. He will undoubtedly be the man to beat in Italy to win the FIA Karting European Championship – KZ. His lead gives him an important strategic advantage over his rivals. Italian Paolo Ippolito remains a serious contender, only six points behind the leader, who will also have to deal with the strong potential of the other Italian Matteo Vigano. Two great champions like Jorrit Pex (NLD) and Pedro Hiltbrand (ESP) can always be formidable in this type of situation. Senna van Walstijn (NLD), who was slightly behind in Genk, should try to make up for it in Cremona, while Lorenzo Trivisanutto (ITA) only wants to assert his speed in KZ.

PROVISIONAL STANDINGS OF THE 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - KZ BEFORE ROUND 2

- 1- Emilien Denner (FRA) 35 points
- 2- Paolo Ippolito (ITA) 29 points
- 3- Matteo Vigano (ITA) 24 points
- 4- Jorrit Pex (NLD) 20 points
- 5- Pedro Hiltbrand (ESP) 16 points

ADVANTAGE FOR TOM LEUILLET IN KZ2

The competitiveness and strategy of Frenchman Tom Leuillet worked wonders in Belgium. He is approaching the final round in the best possible conditions thanks to his six-point lead over Germany's David Trefilov, which allows him to take a step back. Markus Kajak (EST) remains under threat from two young and promising talents, Arvid Lindblad (GBR) and Kris Haanen (NLD). There is no shortage of good drivers in the FIA Karting European Championship - KZ2 field and the event should see some great racing.

PROVISIONAL STANDINGS FOR THE 2022 FIA KARTING EUROPEAN CHAMPIONSHIP - KZ2 BEFORE ROUND 2

- 1- Tom Leuillet (FRA) 35 points
- 2- David Trefilov (DEU) 29 points
- 3- Markus Kajak (EST) 21 points
- 4- Arvid Lindblad (GBR) 18 points
- 5- Kris Haanen (NLD) 17 points

ACADEMY: DECISIVE RACE FOR DORISON

Five young drivers showed their mettle in Genk as heat winners in their Exprit/Vortex one-design karts supplied by OTK Kart Group and equipped with LeCont tyres. Frenchman Arthur Dorison's determination and strategy made the difference in the FIA Karting Academy Trophy. But the gaps between the contenders are small and the course of the races can always reveal surprises. Moreover, changes from one event to the next are not uncommon among these 12 to 14 year old athletes. In very different styles, the Filipino William John Riley Go and Luxembourg's Guillaume Bouzar remain formidable contenders. Luca Houghton (BHR) and Jindřich Pešl (CZE) are not set in stone for a top five finish. Joel Pohjola (FIN), Aleksandar Bogunović (SVN), Henry Joslyn (GBR) and Nikolas Roos (ZAF) are among the drivers to watch.

PROVISIONAL RANKING OF THE 2022 FIA KARTING ACADEMY TROPHY BEFORE ROUND 2

- 1- Arthur Dorison (FRA) 35 points

2- William John Riley Go (PHL) 28 points

3- Guillaume Bouzar (LUX) 25 points

4- Luca Houghton (BHR) 18 points

5- Jindřich Pešl (CZE) 17 points

The Cremona event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

CREMONA, UN NOUVEAU CIRCUIT POUR UNE ÉPREUVE DÉCISIVE

C'est un circuit nouveau venu au calendrier des événements FIA Karting qui va accueillir du 16 au 19 juin 2022 la conclusion du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2, ainsi que la 2e des 3 épreuves du Trophée Académie FIA Karting. La piste Cremona Karting en Italie verra ainsi l'attribution des deux premiers titres de la saison. Emilien Denner (FRA) domine les débats en KZ, Tom Leuillet (FRA) mène la catégorie KZ2 et Arthur Dorison (FRA) est le leader du Trophée Académie FIA Karting en arrivant à Cremona.

Implanté à 40 km au nord de Parme et 125 km à l'ouest de Milan, le complexe Cremona Circuit comprend un circuit automobile et un circuit de karting long de 1210 m avec une largeur comprise entre 8 et 10 m créé en 2015 et entièrement réaménagé en 2019. Son tracé compact ne compte pas moins de 16 virages et assure un rythme très soutenu aux courses. Cremona se situe en plein coeur du centre névralgique du karting italien : les principaux constructeurs et les grandes équipes sont basés à proximité.

Le Championnat d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2 comporte deux épreuves et tous les résultats sont comptabilisés pour l'attribution des titres, sans aucun droit à l'erreur. Des batailles serrées sont attendues à Cremona, mais la stratégie jouera également un grand rôle dans l'issue de ces deux championnats. Disputé sur une épreuve de plus, le Trophée Académie FIA Karting connaîtra son dénouement un peu plus tard en France sur le circuit du Mans en même temps que le Championnat du Monde FIA Karting - KZ début septembre, mais les points marqués en Italie seront décisifs. Le plateau s'annonce solide avec de nombreuses "wild cards" et 56 nations représentées. L'Italie arrive largement en tête en termes de représentants avec près d'un quart du plateau total. LeCont sera le fournisseur exclusif des pneumatiques des trois catégories de cette épreuve.

KZ : EMILIEN DENNER EN BONNE POSTURE

Le Français Emilien Denner a montré un niveau de performance exceptionnel en Belgique et totalisé un grand nombre de points. Ce sera indiscutablement l'homme à battre en Italie pour remporter le Championnat d'Europe FIA Karting – KZ. Son avance lui offre un avantage stratégique important par rapport à ses poursuivants. L'Italien Paolo Ippolito reste un prétendant sérieux à seulement 6 points du leader qui devra également composer avec le fort potentiel de l'autre Italien Matteo Vigano. Deux grands champions comme Jorrit Pex (NLD) et Pedro Hiltbrand (ESP) peuvent toujours être redoutables dans ce type de situation. Légèrement en retrait à Genk, Senna van Walstijn (NLD) devrait tenter de se rattraper à Cremona, tandis que Lorenzo Trvisanutto (ITA) n'aspire qu'à affirmer sa vélocité en KZ.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING -KZ 2022 AVANT LA 2^E ÉPREUVE

1- Emilien Denner (FRA) 35 points

- 2- Paolo Ippolito (ITA) 29 points
- 3- Matteo Vigano (ITA) 24 points
- 4- Jorrit Pex (NLD) 20 points
- 5- Pedro Hiltbrand (ESP) 16 points

AVANTAGE POUR TOM LEUILLET EN KZZ

La compétitivité et la stratégie du Français Tom Leuillet ont fait des merveilles en Belgique. Il aborde l'ultime épreuve dans les meilleures conditions grâce à son avance de 6 points sur l'Allemand David Trefilov qui lui permet de prendre un peu de recul. Markus Kajak (EST) reste sous la menace de deux jeunes talents des plus prometteurs, Arvid Lindblad (GBR) et Kris Haanen (NLD). Les pilotes de valeur ne manquent pas dans le peloton du Championnat d'Europe FIA Karting – KZZ et l'épreuve devrait permettre d'assister à quelques coups d'éclat.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU CHAMPIONNAT D'EUROPE FIA KARTING - KZZ 2022 AVANT LA 2^E ÉPREUVE

- 1- Tom Leuillet (FRA) 35 points
- 2- David Trefilov (DEU) 29 points
- 3- Markus Kajak (EST) 21 points
- 4- Arvid Lindblad (GBR) 18 points
- 5- Kris Haanen (NLD) 17 points

ACADÉMIE : COURSE DÉCISIVE POUR DORISON

Cinq jeunes pilotes se sont mis en évidence à Genk en tant que vainqueurs de manche au volant de leur kart monotype Exprit/Vortex fournis par OTK Kart Group équipés de pneumatique LeCont. Sa détermination et sa stratégie ont valu au Français Arthur Dorison de faire la différence dans le Trophée Académie FIA Karting. Mais les écarts sont faibles entre les prétendants et le déroulement des courses peut toujours révéler des surprises. De plus, les évolutions ne sont pas rares d'une épreuve à l'autre chez ces sportifs âgés de 12 à 14 ans. Dans des styles très différents, le Philippin William John Riley Go et le Luxembourgeois Guillaume Bouzar restent de redoutables prétendants. Le positionnement dans le top 5 de Luca Houghton (BHR) et Jindřich Pešl (CZE) n'est pas gravé dans le marbre. Joel Pohjola (FIN), Aleksandar Bogunović (SVN), Henry Joslyn (GBR) ou encore Nikolas Roos (ZAF) font partie, parmi d'autres, des pilotes à suivre.

CLASSEMENT PROVISOIRE DU TROPHÉE ACADEMIE FIA KARTING 2022 AVANT LA 2^E ÉPREUVE

- 1- Arthur Dorison (FRA) 35 points
- 2- William John Riley Go (PHL) 28 points
- 3- Guillaume Bouzar (LUX) 25 points
- 4- Luca Houghton (BHR) 18 points
- 5- Jindřich Pešl (CZE) 17 points

L'épreuve de Cremona sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

PARTNERS

